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PROTOKOŁ Nr XXVIII/09 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 06 marca 2009 roku 
 
W sesji udział wzięli: 
a/ piętnastu radnych Rady Gminy         -   wszyscy obecni:  
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak 
c/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik 
d/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski 
e/ Kierownik OPS                                   -  Krystyna Szustak 
f/  Dyr. Zespołu Szkół                             -  Sławomir Miluski 
g/  Prezes ZGK sp. z o.o                        -  Mirosław Klemiato 
h/  Dyr. Zesp. Szkol.-Przedsz. W DK     -  Elżbieta Fryckowska 
i/ Dyrektor Sz. P. w Gogolewie              -  Iwona Warkocka 
j/ Przedstawiciel GOK                            -  Renata Szerwińska- Matyjaszewska            
k/ Komendant Miejski Policji w Słupsku – Krzysztof Zgłobicki 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

       2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz wykonania uchwał. 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami: 
     a/ Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
     b/ Komisji Rewizyjnej 
     c/ Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  

       4. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a)   zmiany statutu Gminy Dębnica Kaszubska,  
b) zmiany uchwały nr XV/81/2008 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 

lutego 2008 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Dębnica Kaszubska dla terenu położonego w obrębie Dębnica Kaszubska,  

c) zmiany uchwały nr XV/82/2008 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 
lutego 2008 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu „Północ II” 
położonego w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica 
Kaszubska, 

d) przyjęcia „Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2009 – 2013” , 

e) zmian w uchwale Nr XV/90/2008 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zabytkami gminy Dębnica Kaszubska na lata 2008 – 2011”, 

f) określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska 
na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

g) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej na terenie osiedla „Nad 
Skotawą” w miejscowości Dębnica Kaszubska,  

h) nieodpłatnego przejęcia na własność nieruchomości z zasobu ANR do 
zasobu mienia komunalnego Gminy Dębnica Kaszubska, 
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i) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość,  

j) zmian w budżecie gminy na 2009 r. 
       5. Interpelacje radnych. 

 6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

       8. Zamknięcie obrad.   
 
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
       
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o zdjęcie z porządku obrad pkt. 4e tj. podjecie uchwały w sprawie zmian w 
uchwale Nr XV/90/2008 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami gminy 
Dębnica Kaszubska na lata 2009-2013” z uwagi na brak opinii Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Jednocześnie prosi o wprowadzenie w pkt. 4e projektu 
uchwały w sprawie dopłaty do ceny 1m3  dostarczanej wody i odprowadzanych 
ścieków oraz w pkt. 4 k podjecie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały Rady Powiatu Bytowskiego w sprawie likwidacji Szpitala Powiatowego  
w Bytowie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanych 
zmian. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie /15 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmian . 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /15 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokoł został przyjęty jednogłośnie /15 za /.     
 
Ad 2   
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 03 lutego 2009 r. do  
05 marca 2009 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz pogratulował Pani Iwonie Wójcik  wyboru na 
Prezesa Rady Nadzorczej Spółki oraz Panu Mirosławowi Klemiato na Prezesa 
Spółki. 
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Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem.  
Radna J. Karaś poprosiła o przybliżenie planowanej lokalizacji placów zabaw dla 
dzieci w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że w Dębnicy planuje się budowę tych placów w rejonie osiedla 
leśnego na ulicy Wysokiej, na ulicy Kamiennej, przy GOK i na oś. Zajęcza. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem czy w miejscowościach gminy gdzie 
planowana jest budowa tych placów nie występują żadne kłopoty z placami na ich 
lokalizację. 
Wójt poinformował, że w tym temacie napotyka na trudności związane  
z pozyskaniem odpowiednich działek z ANR. Jednak jest dobrej myśli i ma nadzieję, 
że w każdej nawet najmniejszej miejscowości uda się stworzyć takie place. Nie 
muszą to być wszędzie place z pełnym wyposażeniem, ale będzie się starał by  
w każdej miejscowości była chociaż huśtawka. Ma jednak obawy, czy młodzież nie 
będzie tego niszczyła? 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem jak długo będzie finansowany program 
„Słonecznikowa Akademia”. 
Wójt poinformował, że przez rok. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem dotyczącym dalszych zamierzeń  
w stosunku do lokali w Budowie, których nie udało się sprzedać w drodze przetargu  
i negocjacji, czy nie rozważyć możliwości zaadoptowania tych pomieszczeń na lokale 
socjalne. 
Wójt stwierdził, że zgodnie z ustaleniami te pomieszczenia miały być sprzedane,  
a środki pozyskane miały być gromadzone na budowę planowanych mieszkań 
socjalnych w Borzęcinie. Każdy chce mieszkanie za darmo. Na razie nie ma jeszcze 
koncepcji co w tym temacie zostanie przedsięwzięte. Nie chce być udziałowcem we 
wspólnotach mieszkaniowych. Tam wszyscy podkreślają, że potrzebny jest remont 
dachu. Obecnie ANR także chce nam przekazać 6 mieszkań w tym 2 w pałacu  
w Skarszewie.  
Radna U. Frankowska prosi o przybliżenie tematu z planowaną gazyfikacją Dębnicy 
Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że jest duże zainteresowanie społeczeństwa i instytucji tym 
tematem. Jest to spowodowane kosztami ogrzewania. Prace związane z gazyfikacją 
mają się rozpocząć po zakończeniu prac ziemnych przy budowie obwodnicy. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, czy na prace które mają być 
wykonane na os. Zajęcza zgodnie z planem ogłoszono jeden przetarg, czy na 
realizację poszczególnych zadań oddzielnie. 
Wójt poinformował, że całość prac potraktowano jako jedno zadanie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy zapadły jakieś 
ustalenia odnośnie nawierzchni jaka będzie zastosowana przy budowie ulicy 
Fabrycznej. 
Wójt poinformował, że jeszcze żadne decyzje w tym zakresie na zapadły. Inwestor 
do końca listopada opracuje dokumentację. Teren, który przejmie w dzierżawę 
inwestor był planowany na inwestycje związane z budową elektrowni wiatrowych. Ma 
tam powstać stacja. Inwestor domówił się z Firmą NW ze Skarszewa. Wspólnie będą 
realizować inwestycje wiatrowe. Na terenie naszej gminy są duże oczekiwania jeżeli 
chodzi o budowę ulic. Na tej ulicy ma być nawierzchnia taka jaką zaplanuje gmina. 
Pod uwagę brana jest nawierzchnia asfaltowa lub polbruk. Planuje się budowę  
2 tys.m2 nawierzchni na tej ulicy (440mb x 5m szerokości – koszt budowy 1m2 – 150 
zł). Realizacja tego zadania przewidziana jest na marzec-kwiecień 2010 roku przez 
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inwestora. Wartość tego zadania będzie wartością  stawki czynszu dzierżawnego  
z 5-7 lat z góry. Warunki rozliczenia jeszcze nie są ustalone. Obecnie wykonywane 
prace w zakresie drogownictwa są robione na najgorszych drogach w gminie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem kiedy będzie podpisana 
umowa z IBEREOLICĄ. 
Wójt poinformował, ze jest już projekt umowy, który jest analizowany przez naszych 
radców prawnych. Sądzi, że za 2-3 tygodnie będzie mógł przedstawić ją radzie.  
Przewodniczący rady M. Adamowicz zwrócił się o bliższe informacje dotyczące 
budowy ulic na osiedlu Północ, a zwłaszcza ulicy Sawickiej. Ze sprawozdania 
wynika, że będziemy z tym tematem wchodzić w tzw. „Program Schetyny”. Wartość 
tego  zadania jest szacowana na 1.500 tys. My przy tym programie musimy 
zabezpieczyć w budżecie na 2010 rok 750 tys. Czy znajdziemy taką kwotę  
w budżecie na zabezpieczenie udziałów własnych? Wcześniej była mowa, że może  
z naszych środków rozpoczniemy realizację tego zadania już w tym roku. 
Wójt poinformował, że jeżeli jest szansa na pozyskanie środków zewnętrznych to 
warto z tego skorzystać. Jest możliwość poprzez budowę zjazdu z drogi 210 na 
wykonanie projektu jako połączenie dróg gminnych z drogami powiatowymi i drogą 
wojewódzką, a takie projekty mają większą szansę realizacji. Uważa, że warto 
spróbować. Planowane do budowy w Dębnicy drogi będziemy chcieli realizować  
w ramach środków pozyskanych z programów, natomiast drogi w pozostałych 
miejscowościach w ramach środków pozyskanych z ANR.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w roku 2010 bez względu na to czy 
pozyskamy środki rozpocząć realizację zadań związanych z budową ciągów pieszo 
jezdnych na osiedlu Północ poczynając od ulicy Sawickiej. Prosi by radni o tym 
pamiętali. 
Radny B. Rębas prosi o podanie wysokości wynagrodzeń Rady Nadzorczej i Prezesa 
Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o.  
Wójt poinformował, że Rada Nadzorcza pracuje bez wynagrodzenia, natomiast 
pensja Prezesa jest bez zmian.       
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem 
Wójta. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 03.02. 2009 r. do 05.03.2009 r. 
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  przekazał głos Panu Krzysztofowi 
Zgłobickiemu – Komendantowi Komendy Miejskiej Policji w Słupsku.  
Komendant przedstawił charakterystykę przestępczości na terenie gminy oraz  
wykrywalności przestępstw. Podziękował władzom za udzielaną dotychczasową 
pomoc. Jednocześnie w związku z trudną sytuacją finansową Policji ( obcięcie o 50% 
budżetu w stosunku do roku 2008) prosi o wsparcie finansowe jednostki 
samorządowe. Prosi, by te 20tys., które w budżecie gminy jest zaplanowane na 
dofinansowanie zakupu nowego samochodu dla miejscowej jednostki przeznaczyć 
na zakup paliwa dla Komendy Miejskiej. Zapewnił obecnych na sali, ze jednostka  
w Dębnicy na pewno w 2009 roku otrzyma nowy drugi radiowóz.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował za przybycie i przedstawienie 
problemu jednocześnie poinformował, że w dniu dzisiejszych raczej taka decyzja nie 
zapadnie, gdyż ta propozycja wymaga wprowadzenia zmian w budżecie. 
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Radna J. Karaś także uważa, że na tej sesji taka decyzja raczej nie zostanie podjęta. 
Temat został radnym przedstawiony, zostanie on przedyskutowany na komisjach. 
Uważa, że niekoniecznie musi zostać Policji przekazana cała zaplanowana kwota  
w wysokości 20 tys.  
Wójt zauważył, że poczucie bezpieczeństwa znacznie się poprawiło i jest 
odczuwalne wśród społeczeństwa. W ubiegłym roku nie przeznaczaliśmy środków na 
zakup radiowozu. Umówiliśmy się, że damy w tym roku 50% jego wartości. Kwota  
20 tys. i tak nie stanowi 50% wartości samochodu.  Obecnie wszyscy z trudem 
dopinamy w budżecie środki na własne inwestycje. W związku z kryzysem wszystkim 
jest ciężko. W hierarchii potrzeb, potrzeba bezpieczeństwa jest wysoko postawiona. 
Cieszy fakt, ze Komendant przyjechał i przedstawił problemy, które go nurtują.  
Z naszej strony chcielibyśmy zwiększenia częstotliwości patroli samochodowych  
z wideoradarem celem poprawy bezpieczeństwa na naszych drogach. Wspólnie  
z radnymi pochylamy się nad budżetem , będziemy analizować zgłoszony problem, 
zobaczymy ile będziemy mogli przekazać Policji na paliwo ku wspólnemu 
zadowoleniu. 
Radny K. Olech poinformował, że współczuje Komendantowi tych wyjazdów  
i proszenia o wsparcie. Ostatnio otrzymaliśmy informację, że uszczuplono nam o 240 
tys. dotację na oświatę. Także musimy się zastanowić gdzie znaleźć te środki. 
/1100 – posiedzenie opuścił radny D. Ostrowski/ 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem jak inne samorządy 
podchodzą do tej prośby.  
Komendant poinformował, że ma obiecane środki z UM Słupsk, Starostwa oraz 
deklarację Ustki. Dzisiejsza wizyta jest jego pierwszą w jednostkach terenowych 
samorządu. Za tydzień weźmie udział w Konwencie Wójtów i Burmistrzów i tam 
zwróci się o pomoc do pozostałych samorządów.  
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem, czy Komisariat w Dębnicy na pewno otrzyma 
nowy radiowóz. 
Komendant zapewnił, że tak, nie składałby takich deklaracji gdyby wiedział, że jest to 
nierealne.  
Wójt zwrócił się z pytaniem, czy w 2008 roku inne samorządy udzielały wsparcia 
Policji. 
Komendant poinformował, że tak. 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem o etatową obsługę miejscowego 
posterunku. 
Komendant poinformował, że obecnie na etacie zatrudnionych jest 7 osób i w każdej 
chwili można liczyć na wsparcie ze strony Komendy w Słupsku.  
 
Ad 3 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Karaś 
poinformowała, że jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na trzech 
posiedzeniach we własnym gronie, na których omawiano wykorzystanie środków 
budżetowych i realizację programów na gminne zadania sportowe oraz  
podsumowano rozgrywki sportowe za ubiegły rok oraz opiniowano projekty uchwał 
na dzisiejszą sesję. Zapoznała radnych z treścią protokołu Nr 40/09 z dnia 11.02.09 
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r. /dostępny w BIP i Biurze Rady/. Natomiast opinie dotyczące projektów uchwał 
zostaną przedstawione podczas ich podejmowania. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Wójt poinformował, że występują problemy z zatrudnieniem animatora na boisku 
Orlik, gdyż osoba, która może być zatrudniona na tym stanowisku musi odpowiadać 
warunkom zawartym w rozporządzeniu. Obecnie nie mamy takiej kandydatury, 
chociaż były przeprowadzane rozmowy. Osoba, która obecnie tam jest zatrudniona 
może pozostać jako pracownik gospodarczy. Prosi by radni jeżeli znają kogoś kto 
może być zatrudniony jako animator zgłaszali takie kandydatury. 
Radni nie wnieśli więcej uwag do sprawozdania. 
/ godz. 1130 – wyszedł radny M. Mnich/. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na dwóch posiedzeniach. Na posiedzeniach 
dokonano kontroli płac pracowników Urzędu  oraz opiniowano materiały na dzisiejszą 
sesję. Poinformował, że protokoł z kontroli zostanie przedstawiony radnym na 
następnym posiedzeniu natomiast opinie w sprawie podejmowanych uchwał będą 
podawane przy ich podejmowaniu.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz otworzył dyskusje nad sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
c/ 
 

Członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Agnieszka Łomża poinformowała, że komisja spotkała się na dwóch posiedzeniach,  
w tym na jednym analizowano zatrudnienie w urzędzie gminy pod kątem nowelizacji 
ustawy o pracownikach samorządowych oraz  zatrudnienie w ramach umów  
z Powiatowym Urzędem Pracy. Zapoznała radnych z protokołem Nr 11/09 – 
dostępny w BIP i Biurze Rady. Na kolejnym posiedzeniu opiniowano projekty uchwał. 
Opinia zostanie podana przy ich podejmowaniu.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że ustawa o której jest mowa nie dotyczy 
pracowników, natomiast na pracodawcę nakłada szereg obowiązków, które muszą 
być dostosowane do jej wymogów w okresie 6-iu miesięcy od daty jej wejścia  
w życie. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy członkowie komisji mieli jakieś uwagi do 
omawianych zagadnień. 
Radna A. Łomża poinformowała, że nie. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu 
Gminy Dębnica Kaszubska. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 3 do protokołu). 
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Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem jak liczyć termin 7 dni 
dotyczy zawiadomienia o planowanej sesji, które ma być dostarczone radnym wraz  
z kompletem materiałów, które mają być przedmiotem obrad? 
Sekretarz poinformowała, że termin 7 dni liczy się od dnia otrzymania 
zawiadomienia. Sesje nadzwyczajne zwoływane są na innej podstawie i nie 
podlegają tym przepisom. Wójt przed planowanym terminem sesji z odpowiednim 
wyprzedzeniem powinien przedłożyć Przewodniczącemu komplet uchwał i innych 
materiałów, które mają być przedmiotem obrad, zaproponować termin sesji. 
Przewodniczący decyduje co ująć w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi, by osoby, które odpowiadają za 
przygotowywanie projektów uchwał pamiętały, że winny one być mu dostarczone 
przed sporządzeniem porządku obrad. Jeżeli ten wymóg nie będzie spełniony projekt 
uchwały nie zostanie wprowadzony do porządku obrad. 
Radna A. Łomża uważa, że obecnie przyjęta forma umieszczania projektów uchwał 
w BIP wraz z zawiadomieniem o sesji jest bardzo dobra. Każdy może się z nimi 
zapoznać. Wysyłanie radnym uchwał w wersji papierowej uważa za niekonieczne. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi, by radni którzy chcą otrzymywać 
projekty uchwał w innej formie niż forma elektroniczna zgłosili ten fakt w biurze rady. 
Radny P. Pałubicki uważa, że jeden komplet dokumentów na komisję w formie 
tradycyjnej wystarczy. 
Sekretarz poinformowała, że zgodnie z ustawą radni winni otrzymywać komplet 
dokumentów. Radni indywidualnie mogą domówić się czy chcą otrzymywać i w jakiej 
formie dokument na sesję.    
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta je4dnogłosnie  /13 za/. 
/ w trakcie głosowania nieobecni: D. Ostrowski, M. Mnich / 
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy podjęcie tej uchwały rozwiązuje 
powołaną Komisję Statutową. 
Sekretarz poinformowała, że tak.             
 
b/   

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XV/81/2008 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 lutego 2008 roku 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

 



 8

zagospodarowania przestrzennego gminy Dębnica Kaszubska dla terenu 
położonego w obrębie Dębnica Kaszubska,   
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 4 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, P. Pałubicki/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.  
 
c/           

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XV/82/2008 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 14 lutego 2008 roku 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu „Północ II” położonego w miejscowości Dębnica 
Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 5 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy mieszkańcy zostaną 
poinformowani o sporządzeniu planu i czy będą mogli wnieść uwagi. 
Wójt poinformował, że tak, gdyż taki jest wymóg proceduralny. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się także z zapytaniem, czy są już 
jakieś plany w stosunku do tej naszej dużej działki? 
Wójt poinformował, że tak. Planuje się ją podzielić na działki budowlane o pow. od 
900 m2 .  
Radni nie wnieśli dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, P. Pałubicki/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
d/ 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 
2009 – 2013” 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 6 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /12 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, P. Pałubicki/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu   
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie dopłaty do 
ceny 1m3  dostarczanej wody i odprowadzanych ścieków 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 7 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i otworzył dyskusję nad 
projektem. 
Radny P. Pałubicki stwierdził, że w budżecie była ustalona dopłata do działalności 
ZGK w wysokości 435 tys. Prosi o wyjaśnienie na jakiej podstawie ta dopłata oraz 
czy ta dopłata obejmuję wodę wydobytą czy sprzedaną. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, ze dopłata obejmuje wodę 
sprzedaną. Kwota ustalona jest na podstawie porównania do ilości sprzedanej  
w 2008 roku. Kwota jest wysoka. 
Radny B,. Rębas uważa, że w tym roku należy dać. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, czy w przypadku wyliczenia kosztów 
poniesionych przez zakład za 2009 przy ustalaniu nowych taryf na 2010 rada może 
zlecić ze swojej strony taką wycenę wyspecjalizowanym placówkom? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że rada nie ma wpływu na cenę 
wody. 
Wójt przypomniał, że w przypadku naszych starych wodociągów dużo wody, ze 
względu na zastanie w przewodach, zużywane jest do płukania tych sieci. 
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Sekretarz wyjaśniła, że ustalenie dopłaty nie jest skomplikowane. Rada Gminy może 
odbiorców podzielić na określone grupy. Jeżeli cena wody w tych grupach jest niższa 
niż koszt wydobycia to musi być ustalona dopłata. Przy ustalaniu taryf 
przedsiębiorstwo składa wniosek do Wójta Gminy. Wójt zgodnie z rozporządzeniem 
ma wyznaczony okres na zweryfikowanie kosztów. Radzie przedstawia się już 
zweryfikowany koszt. Rada nie może powoływać niezależnych biegłych takie 
uprawnienia ma Wójt. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz przypomniał, że bez zgody Wójta Rada nie 
może wydać nawet złotówki.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu                        
 
f/ 
 
         Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia 
zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków, 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 8 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że jest to ważna uchwała. Członkowie komisji maja zastrzeżenia co 
do zapisu w § 2 pkt.2. Uważają, że nie powinniśmy ponosić wydatków w 100% w 
żadnym przypadku. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że ten zapis daje taką szansę, 
jednak urząd wcale nie musi ponosić 100% wartości prac na obiektach zabytkowych.  
Sekretarz poinformowała, że ta uchwała określa jedynie ogólne zasady i nie jest 
związana z przygotowywanym projektem. W roku bieżącym na realizację zadań  
w tym przedmiocie nie mamy zaplanowanych żadnych środków. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy środki na realizację zadań będą 
przyznawane w formie dotacji czy refundacji? 
Radny P. Pałubicki prosi o wyjaśnienie od jakiej kwoty będzie przyznawana dotacja 
jeżeli wartość zadania będzie wynosiła 100 tys. zł, a właściciel zabytku otrzyma 
dofinansowanie z programu w wysokości 50%. Czy dofinansowanie będzie do 50 tys, 
czy do całości zadania? 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w takim przypadku możemy 
przyznać dotację do różnicy miedzy wartością kosztorysową a pozyskaną kwotą 
dotacji z programów. Wysokość będzie zależała od naszych możliwości finansowych. 
Prosi o wyjaśnienie jaki wpływ ta uchwała będzie miała na realizację projektu do 
którego zgłoszony jest remont kościoła w Budowie? 
Radny K. Olech uważa, że ta uchwała ma tylko zastosowanie w przypadku realizacji 
zadań z zakresu ochrony zabytków z naszych środków budżetowych. 
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Skarbnik zauważył, że w chwili obecnej uchwalamy tylko zasady a nie mówimy  
o żadnych środkach gdyż nie mamy ich w budżecie zaplanowanych na bieżący rok. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz mamy zgłoszone Budowo do projektu. Zgodnie 
z wnioskiem ma otrzymać 400 tys. Mieszkańcy Parafii mają zabezpieczyć 60 tys. 
środków własnych. Jak to się ma do omawianego projektu uchwały. 
Skarbnik poinformował, że my dajemy środki – dotację , parafia będzie benificientem 
i będzie podpisywać umowy. Uruchomienie dotacji nastąpi po realizacji i odbiorze 
zadania. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy pieniądze  
z zewnątrz wchodzą do budżetu. 
Sekretarz stwierdziła, że załącznikiem do uchwały jest szczegółowy wniosek, my 
jesteśmy 100% decydentem. W ślad za złożonym wnioskiem będzie umowa  
z benificentem. 
Radny P. Pałubicki prosi o informację na jaka kwotę może liczyć parafia w Budowie 
zgodnie z ta uchwałą. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w związku z licznymi wątpliwościami 
radnych projekt uchwały należy zdjąć z porządku do ponownego rozpatrzenia przez 
komisje. 
Skarbnik prosi o przyjęcie tej uchwały, gdyż Gmina musi mieć opracowane zasady 
udzielania dotacji na te cele. 
Radny P. Pałubicki prosi o podanie maksymalnej kwoty jaką Budowo może 
teoretycznie otrzymać w ramach dotacji z gminy przy realizacji zgłoszonego projektu. 
Wójt poinformował, że żadna kwota pieniężna nie wchodzi w tym przypadku  
w rachubę. Parafia otrzymuje pomoc w innej formie. 
Radny K. Olech prosi o informację, czy na realizację planowanych zadań  
w kościołach w Budowie i Dębnicy Kaszubskiej będą środki w budżecie na ten rok. 
M. Łomża inspektor UG poinformowała, że Gmina w przypadku tego projektu jest 
partnerem i benificjentem. Gmina będzie podpisywać umowy. Po realizacji zadania 
nastąpi refundacja zaangażowanych środków. Powyższa uchwała jest niezbędna, 
gdyż za posiadanie takiej uchwały przez gminę będą przyznawane dodatkowe 
punkty przy ocenie projektu.  
Sekretarz uważa, że dotacje w budżecie będzie można przyjąć po stronie dochodów, 
a na wniosek parafki po realizacji i rozliczeniu zadania po stronie wydatków. 
Skarbnik ponownie podkreślił, że przyjmujemy obecną uchwałą tylko zasady, bez 
żadnych zobowiązań. Dotowanie będzie odbywać się tylko na określony cel. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy wymagane jest podjęcie uchwały „4e” 
czy „4f”? 
K. Łomża poinformowała, że uchwały z pkt. „4e”. 
Skarbnik poinformował, że RIO także wymaga takich uchwał.    
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
jeszcze pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
 Radni nie wnieśli innych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /11 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, M. Szumski, R. Knitter/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu   
 
g/ 
         Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania 
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nazwy drodze wewnętrznej położonej na terenie osiedla „Nad Skotawą”  
w miejscowości Dębnica Kaszubska, 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 9 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /11 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, M. Szumski, R. Knitter/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu   
 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz w imieniu p. Jasińskiego mieszkańca Dębnicy 
Kaszubskiej prosi o wyjaśnienie jak prawidłowo powinna brzmieć nazwa ulicy Hanki 
Sawickiej czy Sawickiej? Prosi o udzielenie informacji na piśmie zainteresowanemu. 
 
h/ 
         Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia na własność nieruchomości z zasobu ANR do zasobu mienia komunalnego 
Gminy Dębnica Kaszubska, 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 10 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformował, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.  
Wójt poinformował, że do projektu uchwały zostaną dopisane jeszcze działki 5/31  
i 7/19 obręb Gogolewo. Te działki pełnią funkcję dróg. 
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, / 
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu  
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i/  
         Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 11 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z prośbą o udzielenie informacji 
dotyczącą działki w Krzyni, czy jest to działka rolna i czy dzierżawca będzie mógł ja 
nabyć na warunkach pierwokupu? 
Wójt poinformował, że jest to działka rolna zalesiona samosiejkami. Zakup tej działki 
będzie mógł być warunkowy. 
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /13 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, M. Mnich, / 
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu  
 
j/ 
 
         Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2009 rok. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 12 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących  
o ich przedstawienie.  
a) Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki 
poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Członkowie komisji uważają jednak, że 20 tys. na paliwo dla Policji to za dużo. 
Proponują dla Policji na ten cel przyznać 5 tys., a za pozostałą kwotę kupić dla OPS 
samochód osobowy, a ten zakupiony BUS przekazać do Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej. 
Wójt poinformował, że ten BUS zostanie przekazany szkole jednak 3 dni w tygodniu 
w godzinach od 1000 do 1300 będzie do dyspozycji OPS. 
b) Bogdan Rębas – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. Także uważają, że dla Policji należy 
przekazać 5 tys. na paliwo, a pozostałą kwotę tj. 18.600 przeznaczyć na 
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zmniejszenie deficytu. 
c) Agnieszka Łomża – członek Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
gospodarczego poinformowała, że członkowie komisji pozytywnie opiniują projekt 
uchwały. Kwota 20 tys. i tak w budżecie była przeznaczona dla Policji na zakup 
samochodu. Uważa, że należy tylko zmienić klasyfikację wydatkowania tych 
środków.  
/godz. 1350 – powrócił radny M. Mnich/. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także uważa, że dla nas nie powinno być 
ważne na jaki cel zostaną przekazane te środki dla Policji i nie robił by problemu 
jeżeli mamy obiecane, że nasza jednostka otrzyma radiowóz. Założony cel 
osiągniemy. 
Radna J. Karaś poinformowała, że jeżeli jest zapewnienie Wójta, że zakupiony 
samochód będzie przekazany na potrzeby szkoły i OPS to członkowie komisji 
zadecydują jak głosować nad przedstawionym projektem indywidualnie.  
Radny K. Olech poinformował, że Komisja była przeciwna by dawać z uwagi na 
zapewnienie transportu szkole i OPS.  Znając zakres obowiązków kierowcy, który 
wozi dzieci do szkoły podstawowej i gimnazjum, dokonuje zaopatrzenia nie wie, czy 
znajdzie jeszcze czas na wyjazdy z OPS.  
Wójt poinformował, że kierowca robił już próbę. W zaproponowanym okresie 
czasowym kierowca nie wozi dzieci. Sądzi, że uda się pogodzić transport szkoły  
i urzędu na potrzeby  OPS.  
K. Szustak – kierownik OSP uważa, że nie jest to dobre rozwiązanie, gdyż wie jakie 
są spółki. Sądzi, że nie jest do pogodzenia praca kierowcy w szkole i OPS. 
Wójt uważa, że nawet gdyby OPS miał swój samochód, to nie może tak być, że 
każdy do niego wsiada i jeździ. Praca OPS to nie tylko wywiady środowiskowe, jest 
także dostarczanie darów. Nie zna takiej sytuacji , nie mówi jednak nie. Obecnie  
z uwagi na wyeksploatowanie samochodu szkolnego musi ten nabyty samochód tam 
przekazać. W dokumentach będą zapisy zobowiązujące szkołę do udostępniania 
samochodu w określone dni na potrzeby OPS. Natomiast OPS musi mieć dodatkowe 
środki na pokrycie kosztów dojazdów.  
Sekretarz Gminy uważa, że koszt wynajmu przewyższy koszt utrzymania własnego 
samochodu. 
Radny P. Pałubicki uważa decyzję Wójta za słuszną i ją popiera.  Uważa także, że 
kiedyś nastąpi konieczność zatrudnienia tam kierowcy. 
Radna I. Tkaczyszyn jest zdania, że 8.600 zł na paliwo dla Policji wystarczy, a 10 tys. 
należy przekazać dla OPS na samochód. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz podtrzymuje stanowisko, że należy Policji 
przekazać te 20 tys..  Sprawę samochodu dla OSP winien rozwiązać Wójt wspólnie  
z OPS. 
Wójt poinformował, że to proponowane rozwiązanie jest rozwiązaniem 
tymczasowym. Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami będziemy ubiegać się o zakup 
nowego samochodu z dofinansowaniem z PEFRON. Obecnie musimy zabezpieczyć 
bezpieczny samochód dla potrzeb szkoły w pierwszej kolejności. Tam samochód jest 
najbardziej eksploatowany.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o postawienie wniosku w tej sprawie. 
Wójt uważa, że gdyby rada przeznaczyła dla Komendy Miejskiej Policji w Słupsku 15 
tys. na zakup paliwa to też byli by bardzo wdzięczni. Komendant nie przyszedł ze 
słowem bez pokrycia. Mają obecnie problem dostali samochody, a nie dostali 
środków na paliwo. 
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Radny P. Pałubicki postawił wniosek by 15 tys. przeznaczyć na paliwo dla KMP 
w Słupsku natomiast pozostałą kwotę tj. 8.600 zł przeznaczyć na zmniejszenie 
deficytu. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty / 13 za, 1 wstrzymujący/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
inne pytania dotyczące podejmowanej uchwały.   
 Radni nie wnieśli  dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 1 wstrzymujący/ 
/ w trakcie głosowania nieobecny radny D. Ostrowski / 
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu 
 
k/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii o 
projekcie uchwały Rady Powiatu Bytowskiego w sprawie likwidacji Szpitala 
Powiatowego w Bytowie.  
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały ( załącznik Nr 13 do protokołu). 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że projekt uchwały nie był 
opiniowany na  posiedzeniach poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają 
pytania dotyczące podejmowanej uchwały.   
Sekretarz poinformował, że powiat bytowski zwrócił się o wystawienie opinii w 
sprawie likwidacji szpitala celem zawiązania spółki. Prośba późno wpłynęła i nie 
wszystkie komisje zostały zapoznane z projektem uchwały. Likwidacja jest etapem 
przekształcenia. Są zapewnienia, że pacjenci na tym nie ucierpią. 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem co się stanie jeżeli rada nie podejmie takiej 
uchwały. 
Sekretarz poinformowała, że jeżeli w przeciągu 30 dni rada nie podejmie decyzji to 
traktowane jest jako opinia pozytywna. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że mieszkańcy z rejonu byłej gminy Budowo często 
korzystają z tego szpitala. Uważa, że mieszkańcy będą zarzucać radzie, że podjęto 
uchwałę zezwalającą na jego likwidację. Nie zgadza się na użycie słowa „likwidacja”    
Sekretarz zaproponowała by dać opinię „pozytywną” a słowo „likwidacja” zastąpić 
„likwidacja mająca na celu przekształcenie w spółkę z o.o powiatu bytowskiego”  
 Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag. 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecni radni D. Ostrowski, / 
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu. 
 
Ad 5 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zapoznał radnych z odpowiedziami na 
zgłoszone interpelacje na sesji w dniu 02 lutego 2009 r. / załączniki od Nr 14 do Nr 
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17/.  Zwrócił się z pytaniem czy radni są usatysfakcjonowani z otrzymanych 
odpowiedzi. 
Radny B. Rebas poinformował, że nie i nadal podtrzymuje swoja interpelację  
o potrzebie utworzenia przedszkola w Borzęcinie. 
Sekretarz poinformowała, że to już nie jest interpelacja. Jeżeli jest wniosek  
o uruchomienie przedszkole w Borzęcinie to jest, to zadanie dla Rady Gminy. W tym 
celu potrzebna jest uchwała Rady Gminy. 
Radna A. Łomża uważa, że w związku z planowaną debatą oświatową przez 
wszystkie komisje rady uważa, że ten temat zostanie rozwiązany. 
Radna J. Karaś także nie jest usatysfakcjonowana odpowiedzią. Uważa, że ta 
sprawa za długo jest odwlekana. Zastanawia się także, czy jak gmina wygra przetarg 
na zakup tego terenu, czy nie będzie to dla nas kłopot ze względu na znajdujące się 
w ziemi zbiorniki na paliwo. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem jakie są to zbiorniki. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz  poinformował, że zbiorniki są metalowe.    
 
 
Ad 6 - 7 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna I. Tkaczyszyn prosi o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie 
bieżącego remontu dróg. Obecnie stan nawierzchni jest bardzo zły. 
T. Kozdroń-Kołacka – radna rady powiatu poinformowała, że ten temat zgłaszała 
Dyrektorowi ZDP na ostatniej sesji. Remont dróg powiatowych ma się rozpocząć od 
remontów dróg na terenie Dobieszewa - Gogolewa, następnie ma być remontowana 
droga na Podwilczyn a na końcu drogi na terenie byłej gminy Budowo. 
Radna J. Lejczak prosi o ujęcie w planach remontowych drogi do Krzywania, gdyż jej 
stan także wymaga pilnej naprawy.   
Wójt poinformował, że będzie podłoże z odzysku przy  budowie nowych ciągów 
pieszo-jezdnych, część tego podłoża będzie można tam wykorzystać. Sądzi, że w tej 
sprawie dojdzie do porozumienia ze Starostą. Na terenie gminy mamy bardzo 
zniszczone drogi. Na terenie osiedla Zajęcza będzie do wybrania około 1800 m 
podłoża. Droga do Krzywania nie ma większego znaczenia regionalnego. 
Radny K. Olech prosi by na boisku „Orlik” umieścić regulamin korzystania z obiektów. 
Jest co raz większa grupa jego użytkowników. Prosi także o informację czy 
mieszkańcy innych gmin mogą z tego obiektu korzystać bezpłatnie. Uważa, że jak 
najszybciej należy tam zatrudnić gospodarza obiektu, który pilnowałby 
przestrzegania regulaminu i porządku. 
Wójt poinformował, że regulamin jest już opracowany, obecnie zastanawiamy się nad 
sposobem jego przymocowania.  Uważa, że należy mieć satysfakcję z tego, że 
zgodnie z ideą i założeniami ten obiekt ma duże wzięcie. Bez uwag nigdy się nie 
obędzie. Obecnie jest kandydatura pana Zachy na gospodarza. Mamy natomiast 
problem z zatrudnieniem osoby na stanowisku animatora sportu z uwagi na wysokie 
wymagania od takiej osoby. Obecnie występuje problem z udostępnianiem tych 
obiektów dzieciom i młodzieży, gdyż ta grupa bez opiekuna nie może korzystać  
z tego obiektu. Cieszy się, że obiekt ma tak duże obłożenie. Sądzi, że jak już będzie 
zatrudniony gospodarz /szkoda, że nie ma uprawnień animatora/  to harmonogram 
korzystania z tych obiektów , przy tak dużym zainteresowaniu społeczeństwa naszej 
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gminy, zostanie tak opracowany i dostosowany, że osoby spoza gminy nie będą 
korzystać gdyż nie będzie wolnego czasu. Brak animatora to nie tylko nasz problem, 
ma go wiele środowisk, gdyż w skali kraju brakuje takich osób. Rozmawiał  
z nauczycielami i prosił o pomoc w znalezieniu odpowiedniej kandydatur. 
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem, czy gospodarz tych obiektów będzie 
zatrudniony, czy będzie to funkcja społeczna. Także uważa, że harmonogram 
korzystania z obiektu musi być opracowany. Ma także zastrzeżenia do projektu 
ministerialnego odnośnie zatrudnienia animatora. Gdyby tam można było zatrudnić 
więcej osób to sądzi, że ten temat byłby do rozwiązania. Jedna osoba nie jest  
w stanie zapewnić opieki podczas korzystania z obiektów. Nie wiadomo jak to 
wszystko będzie wyglądać po tym roku. 
Wójt poinformował, że gospodarz nie jest społecznikiem, ma płacone. Nie potrafi 
przewidzieć co będzie później. Obecnie rozważa możliwość podpisania stosownych 
umów z 3-4 nauczycielami WF, celem zapewnienia opieki najmłodszym 
użytkownikom, gdyż ten obiekt musi funkcjonować zgodnie ze swoim 
przeznaczeniem. 
Radny B. Rębas poinformował, że nadal będzie zabiegał o utworzenie przedszkola  
w Borzęcinie. Zainteresowany jest placówką całodzienną, a nie na 4 godziny. Uważa, 
że dzieci są takie same w Borzęcinie jak w Dębnicy. Sądzi, że środki można znaleźć. 
Należy dokładnie przeanalizować wszystkie wydatki w oświacie. Mieszkańcy będą 
także wnosić stosowne opłaty za korzystanie. Ponownie zwraca uwagę by pisma, 
które są kierowane do ANR były wysyłane do Gdańska lub Warszawy. Zapewnia, że 
jeżeli sprawy związane z usunięciem eternitu nie zostaną załatwione przez ANR  
w najbliższym terminie to ściągnie telewizję. 
Wójt poinformował, że będą konsultacje w sprawie oświaty i ten temat będzie 
omawiany. Poinformował także, że szkoła podstawowa w Dębnicy jest w trakcie 
pisania wniosku w tej sprawie. Obecnie wszystko opiera się na analizie 
ekonomicznej. Rozważamy także propozycję powołania w Dębnicy Kaszubskiej 
Zespołu Szkół. Odnośnie pism kierowanych do ANR w Słupsku poinformował, że 
gdyby te pisma były kierowane do Warszawy lub Gdańska to oni także patrzą przez 
pryzmat Słupska. 
Radna M. Lejczak poinformowała, że problem z eternitem jest także w Krzywaniu, 
mimo, że jest właściciel. 
Radny M. Mnich zauważył, że obecnie w klasach I Gimnazjum nie ma mniej niż 24 
dzieci. Prosi by radni byli obiektywni. Nie należy szukać w oświacie oszczędności na 
siłę. Jeżeli była konieczność i liczyło się dobro dziecka, to przy podejmowaniu decyzji 
nie patrzył, czy dotyczy to 10 czy 15 dzieci. 
Radna U. Frankowska prosi o interwencję w sprawie remontu drogi do Podwilczyna 
oraz rozważyć sposób w jaki można rozwiązać problem odwodnienia pętli na osiedlu 
Zajęcza. Prosi także o informację czy w ZGK odbyło się już zebranie z pracownikami 
po przekształceniu. 
Wójt poinformował, że największe dziury w drodze do Powilczyna mają załatać 
pracownicy ZGK. Natomiast jeżeli chodzi o wykonanie odwodnienia pętli to ten temat 
pilotuje Pan Gardzielewski. Zebranie z pracownikami ZGK odbędzie się  
w poniedziałek. Do tego czasu ma być dopięta dokumentacja. Jego zdaniem 
przekształcenia w kontekście planowanych inwestycji ma szansę na umocnienie 
pozycji tego zakładu i poprawę warunków pracy i płacy dla pracowników.  
Radna J. Lejczak zauważyła, że do tej pory nikt nie rozmawiał z pracownikami i nie 
wiedzą na jakich warunkach pracują. Prosi także o pomoc w zatrudnieniu osoby do 
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świetlicy w Krzywaniu. Jest świetlica za którą płacimy a stoi zamknięta. Prosi także o 
informację kiedy będzie zrobiona droga do Krzywania. 
Wójt zauważył, że z Krzywania w ramach prac interwencyjnych zatrudnionych jest 5 
osób, sądzi, że uda się z tych osób jedną skierować do prowadzenia zajęć  
w świetlicy. Odnośnie drogi to poinformował, że w przyczyn niezależnych od niego  
w roku ubiegłym ten temat nie został załatwiony, sądzi, że w roku bieżącym zostanie 
dopięty.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem jak obecnie został rozwiązany 
problem kierowania GOK. 
Wójt poinformował, że pani Czarnecka zrezygnowała z pracy w GOK, prowadzi tylko 
na część etatu zajęcia w świetlicy socjoterapeutycznej. Obecnie obowiązki dyrektora 
pełni pani Matyjaszewska, zatrudnione są tak także dwie osoby w ramach prac 
publicznych. Z uwagi na pobyt pani dyrektor w sanatorium nie został z nią  
rozwiązany jeszcze stosunek pracy. Na to stanowisko zostanie ogłoszony konkurs. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zauważył, że najwięcej uwag kierowanych jest 
pod adresem Zarządu Dróg Powiatowych. Także uważa, że te drogi są w złym 
stanie. Pilnej interwencji potrzeba także na ulicy Kościelnej czy Skarszewskiej. Zły 
stan powierzchni asfaltowej czy obniżenie kostki chodnikowej pozostał po ułożeniu 
kanalizacji przez Firmę Sklibiński. 
Radny K. Olech prosi o wyrównanie terenu przy wykopanym przez ZGK rowie 
odwadniającym  w okolicy „Orlika”. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poinformował, że do biura rady na jego ręce 
wpłynęło pismo od Obywatelskiej Dębnicy Kaszubskiej – Informator Gminny wraz z 
zaadresowanymi kopertami dla każdego radnego. Zapoznał radnych z jego treścią 
/załącznik Nr 18 do protokołu/ oraz przekazał koperty radnym. 
Radni uważają, że z uwagi na anonimowość „informatora” nie będą ustosunkowywać 
się do treści zawartych w pismach do nich kierowanych. Uważają, że należy mieć 
odwagę i podpisywać się pod swoimi poglądami.  
Przewodniczący rady M. Adamowicz poinformował, że do biura rady /do wiadomości 
radnych/  wpłynęła kopia podania Parafii Rzymsko - Katolickiej w Dębnicy 
Kaszubskiej w sprawie umorzenia podatku rolnego i przekazania działek. Zapoznał 
radnych z treścią. /załącznik Nr 19 do protokołu/.  
Wójt poinformował, ze jest umówiony na spotkanie z proboszczem w tej sprawie. Na 
dzień dzisiejszy nie może powiedzieć jaką podejmie decyzję w przedmiotowej 
sprawie. Parafie mają swoje grunty a my swoje. Rozdawnictwa nie możemy 
prowadzić. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że grunty parafialne są 
wydzierżawione osobie prywatnej. Zwrócił się z pytaniem gdzie wpływa dzierżawa? 
Wójt poinformował, że całością tych tematów zarządza Kuria w Pelplinie.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że w takim przypadku nie powinno być 
umorzenia podatku. Uważa, że środki z dzierżawy winny pokryć wartość podatku. 
Odnośnie przekazania działek na powiększenie cmentarza, to uważa, że jest to 
przedwczesny temat. Jak będzie problem to będziemy go rozwiązywać.  
Wójt także jest zdania, że obecnie nie ma jeszcze takiej potrzeby, ale możemy 
wyrazić wolę, że jak będzie potrzeba to przekażemy na ten cel grunty. 
Radna U. Frankowska uważa, że taka potrzeba może nastąpić bardzo szybko. 
Radny Olech zauważył, że może w najbliższym czasie zmieni się sposób pochówku. 
Radny P. Pałubicki także uważa, że jeżeli są dzierżawcy to nie powinno być 
umorzenia podatku. Rolnicy by na to źle patrzyli. Uważa, że sprawy remontu kościoła 
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nie należy do tego mieszać. Są to odrębne sprawy  i jeżeli zajdzie konieczność to 
rada może w inny sposób wspomóc remont.  
 
 
Ad 10 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1520 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                               Przewodniczący 
                                                                                                           Rady Gminy  
                                                                                                     / -/Marian Adamowicz 

 


